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Informace z městského úřadu
Provoz městského úřadu pro veřejnost
 
Pondělí 7.30 – 11.30 hod a 12.30 – 17.00 hod
Středa  7.30 – 11.30 hod a 12.30 – 17.00 hod
 
Budova MěÚ je otevřena i mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době 
od 8.00 do 13.00 hodin. Protože však pracovníci v těchto dnech absolvují školení, vyřizují 
záležitosti i mimo budovu MěÚ, nebo zpracovávají agendu nutnou pro vydání rozhodnutí, 
doporučujeme občanům přednostně využívat úředních dnů, případně si návštěvu 
s pracovníkem dohodnout předem.
 
Kontakty na pracovníky MěÚ
 Lžičař Pavel - starosta 
telefon: 482 360 432     email: pavel.lzicar@raspenava.cz
Hanzl Jaromír – místostarosta 
telefon: 725 076 524, 482 360 433 email: jaromir.hanzl@raspenava.cz
Lipenská Jana – podatelna, sociální věci, správa majetku 
telefon: 482 360 431     email: jana.lipenska@raspenava.cz
Hrdinová Eva – účetnictví 
telefon: 482 360 440     e-mail: eva.hrdinova@raspenava.cz
Beranová Ladislava – mzdy a poplatky 
telefon: 482 360 444     e-mail: ladislava.beranova@raspenava.cz
Sýkorová Ivana – vedoucí ekonomického oddělení 
telefon: 482 360 443     e-mail: ivana.sykorova@raspenava.cz
Hromníková Olga – ekonomické oddělení, pokladna 
telefon: 482 360 441     e-mail: olga.hromnikova@raspenava.cz
Ing. Gondkovský Ludvík – správa majetku, pozemky 
telefon: 482 360 446     e-mail: ludvik.gondkovsky@raspenava.cz
Bc. Nosková Soňa – stavební úřad, životní prostředí, silniční správní úřad 
telefon: 482 360 450     e-mail: sona.noskova@raspenava.cz
Horčičková Iveta – stavební úřad, životní prostředí, silniční správní úřád 
telefon: 482 360 448     e-mail: iveta.horcickova@raspenava.cz
Kasalová Jaroslava – matrika, evidence obyvatel 
telefon: 482 360 449     e-mail: jaroslava.kasalova@raspenava.cz
Čapková Radka – ekonomické oddělení 
telefon: 482 360 445     e-mail: knihovna@raspenava.cz
Mičunovičová Ladislava - městská knihovna a informační centrum
telefon: 482 360 447                            e-mail: knihovna@raspenava.cz
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rychty“ po napojení na komunikaci ul. Nádražní, opravu části komunikace spojující ul. Na 
Kopečku  s ul. Libereckou a opravu tělesa točky v ul. Liberecká, včetně rekonstrukce propustků 
a položení asfaltobetonové vrstvy) s termínem dokončení do konce měsíce listopadu. Oprava 
točky si vyžádá její úplné uzavření, a tak po určitou dobu (zatím vyjednáváme jak dlouhou) 
dojde k omezení provozu autobusové dopravy v Liberecké ulici.
 Podařilo se dokončit výstavbu nástupních ploch u autobusové zastávky „U sběrných surovin“. 
Chybějící napojení na komunikaci bude dokončeno v průběhu měsíce října (asfaltobetonová 
vrstva).
 Na závěr si vám dovolím opět připomenout, že do konce letošního roku lze žádat  
o příspěvek z dotačního programu města k ochraně přírody a krajiny na napojení bytů  
a obytných domů na městskou splaškovou kanalizaci a upozornit všechny, kteří se mohou ke 
kanalizaci připojit a ještě tak neučinili, že se vystavují nebezpečí uložení pokuty od příslušného 
vodohospodářského úřadu za to, že nenakládají s odpadní vodou dle platného zákona (jak jistě 
víte, povinnost připojit se na splaškovou kanalizaci mají všichni, kteří mají žumpy, septiky ale 
i domovní čistírny).

Vážení spoluobčané,
chtěl bych vás také pozvat na čtvrté veřejné zasedání zastupitelstva města v letošním roce, které 
se bude konat ve středu 25. září od 17.00 hodin. A protože nám skončilo období prázdnin, přeji 
vašim dětem co nejlepší vstup do nového školního roku. Všem pak hezký, barevný podzim.

Pavel Lžičař, starosta

Dovětek: 
Na titulní stránce tohoto čísla Raspenavského zpravodaje je zachycena část záhonu „jiřinek“ 
u Stromu republiky, který v letošním roce vysázeli manželé Jan a Věra Dvořákovi. Za tuto 
aktivitu jim patří poděkování.

ve středu 26. 6. 2019 proběhlo třetí veřejné zasedání zastupitelstva 
města v tomto roce na kterém byl mimo jiné schválen záměr 
na výměnu střešních oken v objektu Motelu Sport umístěného 
v našem sportovně rekreačním areálu  a také provedení hlavních 
prohlídek u všech mostů a lávek ve vlastnictví města.
 V průběhu letních měsíců byly vysoutěženy zakázky na 
zpracování Ověřovací studie pro výstavbu vodovodu  
a kanalizace, která by měla být dokončena v termínu do konce 
října, na Opravu a zateplení fasády domu s pečovatelskou službou  
(ul. Frýdlantská č. p. 532) s  termínem dokončení do konce 
měsíce listopadu a Opravu místních komunikací (od „Smědavské
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 Začátek léta ve školce je zároveň koncem 
školního roku, což znamená, že probíhají 
tradiční akce pro děti a rodiče. Mezi ně patří 
besídky pro maminky - první se konala   
14. května pro rodiče dětí ze tříd Berušek  
a Rybiček, druhá proběhla 16. května za účasti 
rodičů dětí ze tříd Kuřátek a Žabiček. Tréma 
malých účinkujících určitě nebyla moc znát, 
zato dojetí maminek, babiček atd. bylo většinou 
velké. 25. 5. naše děti ze tříd Rybiček a Žabiček 
vystupovaly s pásmem písniček a básniček 
na Raspenavských hrátkách, proto jim  
a p. učitelkám děkujeme za pěknou reprezentaci 
školy. Poslední týden v květnu jely přihlášené 
děti na tzv. Harmonizační pobyt, který 
každoročně probíhá v krásném penzionu  
v Českém Ráji. Já jsem byla tento rok poprvé 
a moc se mi tam líbilo - doufám, že i děti 
budou mít krásné vzpomínky.      
    Začátkem června jsme s dětmi oslavili MDD 
- 5. 6. při nápaditých soutěžích v Domově 
Raspenava, 6. 6. na zahradě školky na 
sportovním dni připraveném dětmi ze 
žákovského parlamentu naší ZŠ. 11. června 
jsme pozvali tatínky a dědečky dětí na zábavné 
odpoledne pořádané ke Dni otců  
-je krásné pozorovat tatínky se svými 
ratolestmi, jak se snaží v různých disciplínách. 
Následovaly akce jako Pasování na školáky, 
Olympiáda, výlety jednotlivých tříd na 
oblíbená místa našeho kraje a konec školního 
roku jsme uzavřeli loučením se školáky při 
spaní v MŠ - musím se přiznat, že nám ukápla 
nejedna slzička. Prázdniny jsme si doufejme 
všichni užili a načerpali síly do dalšího 
školního roku.

Za všechny z MŠ Renata Novotná

 Dětský myslivecký oddíl Zálesák se ve 
dnech 24. a 25. května účastnil okresního kola 
dětské myslivecké soutěže Zlatá srnčí trofej, 
kterou pořádala kulturně-výchovná komise 
Okresního mysliveckého spolku Liberec ve 
spolupráci s Mysliveckým sdružením Předlánce 
na jeho chatě v Černousích - Polních Domkách.
Soutěž byla rozdělena na tři části - hlavní,  
v níž děti prokazovaly své myslivecké znalosti
střelbu ze vzduchovky a výtvarnou soutěž  
 na téma „péče o zvěř“         
 Děti se dělily podle věku do tří kategorií  
- předškolní a 1. až 2. třída , 3. až 5. třída   
a 6. až 9. třída
 Hlavní soutěž se skládala z testu a naučné 
stezky. Zálesáci se v ní umístili takto:
předškoláci a 1. až 2. třída -  
                    Dubinová Melánie -       6. místo
3. až 5. třída - Hanzl Radek -           14. místo
                    Melka Ondřej -             15. místo
                   Hronová Kateřina -       20. místo
6. až 9. třída - Hanzl Jakub -            1. místo
                     Černý Patrik -          13. místo
                     Vu Kim -                     15. místo
                     Rieger Pavel -                19. místo
                     Linkeová Kristýna -    20. místo
                     Buriánková Vendula - 21. místo
 Střelba ze vzduchovky se podle věku 
nedělila, protože mnohé mladší děti byly 
šikovnější než starší. 
Umístění Zálesáků -  
                     Hanzl Jakub -                 8. místo
           Hanzl Radek -          11. místo
           Rieger Pavel -                17. místo
           Melka Ondřej -          18. místo
           Hronová Kateřina -     20. místo
           Černý Patrik -          30. místo
           Linkeová Kristýna -     31. místo
           Buriánková Vendula - 32. místo
           Vu Kim -                      34. místo
           Dubinová Melánie -     54. místo
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 Výtvarná soutěž se pro velmi dobrou kvalitu 
prací velmi těžko vyhodnocovala, proto byla 
v každé věkové kategorii určena jen první tři 
místa. Zálesáci se umístili jen v nejmladší 
kategorii, kde Melánie Dubinová skončila 
druhá.

Mgr. J.Černý, vedoucí oddílu

 Nejstarší zprávy o našem městě, které bylo 
v minulosti rozděleno na tři samostatné obce, 
naprosto chybí. Jisté však je, že ve  
14. st. již existovaly a ačkoli je naše dnešní 
město pojmenováno po Raspenavě, byl tehdy 
největší obcí Luh. Bylo tomu tak pravděpodobně 
proto, že tehdejší obyvatelstvo, živící se 
především zemědělstvím, zakládalo své obce 
tam, kde byl nejen dostatek vody (v tomto 
případě jejím zdrojem byla pro všechny tři 
vsi hlavně Smědá), ale kde také byla pole 
obrácena k jihu. A to je právě případ Luhu. 
Je prokazatelné, že koncem výše zmíněného 
století měla tato obec 33 zemědělských 
usedlostí. Raspenava byla zase preferována 
pro rudné bohatství. Proto, stejně jako jiné 
protežované obce, měla kostel a školu. 
Zvláštního významu dosáhla Raspenava 
zřízením hamru (zařízení na zpracování 
železné rudy, výrobu železa a předmětů z něj), 
a to za Biberštejnů, tehdejších majitelů 
frýdlantského panství. Hamrem se Raspenava 
proslavila až za hranicemi země v době, kdy 
zde nechal v druhé polovině 16. st. další  
z majitelů panství Melchior z Redernu postavit 
nový hamr, který jeden z nejznámějších 
majitelů Frýdlantu vévoda Albrecht  
z Valdštejna po roce 1622 rozšířil, aby pro 
jeho armádu dodával kule a podkovy.     

Soupis zemědělského obyvatelstva 
frýdlantského panství z 15. července  
1628 uvádí v Raspenavě 40 sedláků, v Luhu 
42 a v Lužci 6 a k tomu 3 drobné zemědělce, 
3 domkáře (vlastníky malých domků se 
zahrádkou) a 2 lidi v domácnosti. Soupis 
všeho obyvatelstva panství z roku  
1629 jmenuje v Raspenavě 28 sedláků  
s koňmi, 30 bez koní a 48 zahradníků (vlastníků 
větší zahrady, kteří pěstovali především 
zeleninu), v Luhu 31 sedláků  
a 30 zahradníků a v Lužci 5 sedláků s koňmi,
9 bez koní a 4 zahradníky. Samozřejmě museli 
všichni tito lidé platit daně, a to majiteli 
panství. Zajímavostí bylo, že se platila i daň 
z komínu. V roce 1629 jich bylo zdaněno  
v Raspenavě 54, v Luhu 55 a v Lužci 7. Za 
každý komín se platilo 50 říšských tolarů.  
V roce 1640 bylo v Luhu 31 sedláků,  
30 zahradníků a 9 lidí v domácnosti. 
Reformační protokol, vydaný v roce  
1651, jmenuje v Raspenavě 1 rychtáře 
(starostu), 26 sedláků, 1 půlláníka (vlastníka 
86 319,6 m2 polností), 7 zahradníků,  
1 kováře, 52 domkářů, 1 truhláře, 1 horníka 
(za Vápenným vrchem a v údolí Sloupského 
potoka, alias Štolpichu, se těžila železná ruda), 
16  lidí v domácnosti a 12 obyvatel bez bližšího 
označení (mezi ně patřili držitel lenního statku, 
pronajatého dědičně od majitele panství, 
Baltazar Ziegler, svobodný sedlák - nebyl 
povinován majiteli panství robotou  
- Jan Scholze a držitel hospody, patřící  
k hamru, Matyáš Riedel). V Luhu byli usedlí 
- 1 rychtář, 25 sedláků, 4 půlláníci,  
2 zahradníci, 1 mlynář, 33 domkářů, 7 lidí  
v domácnosti a 5 jiných obyvatel (včetně
3 svobodných sedláků Kryštofa Ressela, 
Kryštofa Richtera a Jana Hausmanna).  
V Lužci měli své bydliště 1 rychtář, 1 lesník, 
4 sedláci, 3 zahradníci, 3 domkáři, 4 lidé  
v domácnosti a 1 obyvatel bez udání stavu.
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 Daňový soupis Království českého z roku 
1654 uvádí v Luhu15 selských statků,  
14 chalup (malých hospodářství s polnostmi 
o velikosti 1/4 lánu, tedy 4 3159,8 m2 půdy), 
21 domků, 3 hospody, 14 zahrad  
a 16 neobydlených domků (jejich majitelé je 
opustili během Třicetileté války nebo po ní 
následující protireformace - násilného 
opětovného zavádění katolického náboženství). 
U Lužce vykazuje daňový soupis 4 statky,  
2 pusté statky, 4 chalupy, 3 pusté chalupy,  
8 domků a 5 opuštěných domků. V Raspenavě 
bylo v tomto roce 12 selských statků, z nichž 
Johannu Scholzovi patřící byl největší z celého 
panství. Měl 60 korců půdy. Jeho budovy dnes 
už ale nestojí. Dále bylo v Raspenavě 21 chalup 
a 41 zahradnictví. Pusté byly 1 statek  
s 50 korci půdy a 22 zahradnictví. V roce  
1660 vykazuje Luh 30 sedláků, 5 zahradníků 
a 31 domkářů a Lužec 9 sedláků a 3 domkáře. 
Podle nového rozdělení obyvatelstva  
z roku1686 měla Raspenava 32 potažních 
sedláků (měli koně nebo voly), 2 sedláky bez 
potahu, 6 zahradníků, 41 domkářů a 16 lidí 
v domácnosti. Luh měl 23 potažních sedláků, 
8 sedláků bez potahu, 2 zahradníky, 
27 domkářů a 5 lidí v domácnosti. V roce 
1716 bylo v Lužci 7 sedláků, 7 zahradníků  
a 2 domkáři a roku 1722  23 domů. V Luhu 
stoupl do roku 1716 počet domů na  
80. Z toho ale byly 4 neobydlené. V roce  
1748 vykazuje Raspenava 19 dvojspřežních 
sedláků (měli 2 koně nebo 2 voly),  
6 jednospřežních (měli 1 koně nebo 1 vola) 
a 75 malých hospodářů (to byli ti, kteří museli 
pro vrchnost vykonávat ruční robotu, tedy 
sedláci bez potahů, zahradníci, domkáři atd.). 
Luh měl tehdy 23 dvojspřežních sedláků  
a 70 malých hospodářů a Lužec  
5 dvojspřežních sedláků a 13 zahradníků.

 V roce 1713 měly Raspenava, Luh a Lužec 
dohromady 933 obyvatel. Z toho na Raspenavu 
připadalo 517, na Luh 320 a na Lužec 96 lidí. 
Tento nízký stav byl způsoben Třicetiletou 
válkou a protireformací. 1771 bylo v Rakousku, 
ke kterému od roku 1526 patřily i české země, 
provedeno první číslování domů. Podle něho 
se v Raspenavě nacházelo 143 domů, v Luhu 
115, v Lužci 24 a v Pekle 8. Všechny tyto domy 
patřily k farnosti Raspenava. Jen 20 domů  
v Luhu bylo přičleněno k frýdlantské farnosti. 
Významný přírůstek domů v Raspenavě nastal 
po roce 1780, kdy došlo k rozdělení pozemků 
zdejšího panského dvora a jejich kupci si  
u nich začali stavět domy. Starou obytnou 
budovu panského dvora č. p. 108 (dnes Na 
Kopečku 585) získal Johan Jiří Walter  
z Raspenavy, jednu ze stájí č. p.  
151 (Frýdlantská 537) Josef Krause z Luhu, 
starý výměnek (obydlí rodičů nájemce statku) 
č. p. 153 (Frýdlantská 536) frýdlantský valchař 
(ten, kdo se zabýval bělením látek) plátna 
Kristán Wildner. Na koupených pozemcích 
byly postaveny domy č. p. 154 - 169, z nichž 
dnes stojí jen č. p. 155 (Frýdlantská 534),  
156 (Příčná 533), 160 (Příčná 521), 161 (Příčná 
520), 163 (Na Kopečku 582), 164 (Na Kopečku 
581), 165 (Lesní 591), 167 (Lesní 592)  
a 168 (Lesní 593). V té době bylo také 
přistoupeno k prodeji určitého počtu obecních 
pozemků. Na nich byly postaveny domy č. p. 
147 (dnes už nestojí), 149 (Jabloňová 677), 
150 (Jabloňová 674) a 170 (dnes už nestojí). 
V roce 1786 měla Raspenava již 170 čísel 
popisných. Do roku 1795 stoupl jejich počet 
na 222. V Luhu stoupl do roku 1786 počet 
domů na 125. Také zde to bylo zapříčiněno 
prodejem obecních pozemků. Tak vznikly 
domy č. p. 42 (dnes už nestojí), 16 (Nábřeží 
222), 35 (dnes už nestojí), 62 (Luhová 82), 
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72 (Slunečná 75), 37 (Luhová 190), 83 (Luhová 
58), 24 (Luhová 208) a 77 (dnes už nestojí). 
Tyto domy byly postaveny před rokem  
1771. V letech 1771 až 1786 tu bylo postaveno 
deset domů. V následujících letech pokračoval 
prodej obecních pozemků, takže i v Luhu 
počet domů stále rostl. V této době vznikly 
domy č. p. 151 (Luhová 23), 153 (Příčná 479), 
154 (dnes už nestojí), 156 (Luhová 40),  
159 (Luhová 202), 161 (Luhová 47),  
163 (Nábřeží 280), 164 (dnes už nestojí). Lužec 
měl roku 1786 28 čísel popisných. Osada Peklo 
vznikla rozparcelováním panského ovčína  
v roce 1781. Dřívějších osm domků patřilo  
k němu. Nově vzniklá osada dostala jméno 
Karolinino údolí, a to po manželce majitele 
frýdlantského panství Christiana Philipa 
Clam-Gallase. Na Peklo se název změnil  
v roce 1947 a vrátil se tak na pojmenování 
původního panského ovčína. Roku 1786 mělo 
již 39 domů. 1826 měla Raspenava 228, Luh 
168, Lužec 41 a Peklo 64 čísel popisných. Počet 
domů v raspenavské farnosti tak dosáhl 501. 
V Raspenavě byla v letech 1786 až  
1826 postavena č. p. 170-228. 170 a 171 již 
nestojí, 172 (Jabloňová 673), 173 již nestojí, 
174 (Luční 742), 175 (Luční 723), 176 již 
nestojí, 177 (Luční 704), 178 (Jabloňová 669), 
179 již nestojí, 180 (Frýdlantská 538),  
181 (Fučíkova 468), 182 a 183 již nestojí,  
184 (Fučíkova 494), 185 (Fučíkova 445),  
186 (Liberecká 608), 187 (Fučíkova 499),  
188 (Luční 732), 189 (Na Kopečku 577),  
190 (Hejnická 744), 191 již nestojí,  
192 (Jabloňová 670), 193 (V Údolí 548),  
194 již nestojí, 195 (Frýdlantská 576),  
196 (Frýdlantská 542), 197 (Lesní 549),  
198 již nestojí, 199 (Liberecká 613), 200 (Luční 
748), 201 a 202 již nestojí, 203 (Lesní 587), 
204 již nestojí, 205 (Liberecká 607),  
206 (Liberecká 605), 207 (Liberecká 604),  
208 (Liberecká 610), 209 (Liberecká 603), 

 210 (Luční 694), 211 a 212 již nestojí,  
213 (Fučíkova 464), 214 (Fučíkova 474),  
215 (Liberecká 600), 216 (Lesní 597),  
217 (Frýdlantská 570), 218 (Liberecká 612), 
219 (Liberecká 601), 220 (Lesní 594), 221 (Na 
Zátiší 565), 222 (Liberecká 602),  
223 (Fučíkova 640), 224 (Luční 713),  
225 a 226 již nestojí, 227 (425 - u starého 
fotbalového hřiště) a 228 již nestojí. V Luhu 
byly ve stejném období postaveny tyto domy 
- 125 již nestojí, 126 (Luhová 44), 127 (Příčná 
524), 128 (Nábřeží 211), 129 (Luhová 59),  
130 (Příčná 480), 131 (Novoměstská 514), 
132 již nestojí, 133 (Slunečná 41), 134 (Hejnická 
297), 135 (Novoměstská 515), 136 a 137 již 
nestojí, 138 (Luhová 205), 139 (Příčná 486), 
140 (13- od č. p. 26 v Luhové ul. podél Smědé 
směrem na Frýdlant), 141 (Příčná 497),  
142 už nestojí, 143 (Větrná 234), 144 (Luhová 
53), 145 (Nábřeží 212), 146 (Luhová 201),  
147 a 148 již nestojí, 149 (Luhová 45), 150 již 
nestojí, 151 (Luhová 23), 152 (Luhová 26), 
153 (Příčná 479), 154 již nestojí, 155 (Luhová 
40), 156 (Luhová 51), 157 (Příčná 522),  
158 již nestojí, 159 (Luhová 202), 160 (Příčná 
489), 161 (Luhová 47), 162 (Nábřeží 223),  
163 (Nábřeží 280), 164 již nestojí, 165 (Příčná 
507), 166 (Příčná 519), 167 (Luhová 30)  
a 168 (Luhová 206).A v Lužci to byla tato čísla 
popisná- 28-32 již nestojí, 33 (Hejnická 385), 
34 (Lužecká 334), 35 (Hejnická 318),  
36 (Hejnická 371), 37 - 39 již nestojí,  
40 (Hejnická 336) a 41 (Hejnická 320). Všechny 
uvedené stojící domy v katastru dnešní 
Raspenavy nemají, samozřejmě, stejnou 
podobu jako v době svého vzniku. Byly buď 
přestavěny nebo na jejich místě postaveny 
jiné se stejným číslem popisným.
 1826 žilo v raspenavské farnosti 2770 osob. 
V roce 1834 bylo v Raspenavě 229 domů se 
1415 obyvateli, v Luhu 169 domů  
s 1039 obyvateli, v Lužci 41 domů  

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
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s 252 obyvateli a v Pekle 65 domů se  
445 obyvateli. K Raspenavě patřil Ferdinandov, 
založený 1781 a nazvaný podle třetího syna 
frýdlantského hraběte Kristiána Filipa Clam-
Gallase. 1834 měl Ferdinandov 44 domů se 
419 obyvateli. V roce 1857 bydlelo v Raspenavě 
i s Ferdinandovem 2125 obyvatel, v Luhu  
1339 a v Lužci i s Peklem 716. Sčítání lidu 
roku 1869 vykázalo v Raspenavě 1909, ve 
Ferdinandově 393, v Luhu 1413 a v Lužci  
s Peklem 690 osob. Do roku 1880 stoupl počet 
lidí v Raspenavě s Ferdinandovem na  
2256, z čehož měla Raspenava  
1894  a Ferdinandov 362 obyvatel. V Luhu 
žilo 1508, v Lužci 386 a v Pekle 391 osob. 
Podle sčítání lidu v roce 1890 bylo  
v Raspenavě 322 domů s 2024 lidmi, ve 
Ferdinandově žilo v 65 domech 391 obyvatel, 
v Luhu ve 231 domě 1505 osob, v Lužci  
v 67 domech 390 lidí a v Pekle v 72 domech 
347 obyvatel. Sčítání lidu roku 1900 vykázalo 
v Raspenavě 337 domů s 2024 osobami, ve 
Ferdinandově 66 domů se 428 lidmi, v Luhu 
259 domů (v letech 1896 až 1897 zde nechal 
Gustav von Richter, majitel zdejší přádelny, 
pozdější Česany, postavit 23 dělnických 
domků, dnešní kolonku u tratě do Hejnic) se 
1747 obyvateli a v Lužci s Peklem 144 domů 
s 875 osobami. V roce 1907 bylo v Raspenavě 
s Ferdinandovem 410 domů, v Luhu  
273 a v Lužci s Peklem 163. 1909 měla 
Raspenava 344, Ferdinandov 66, Luh 275, 
Lužec 84 a Peklo 75 domů. Sčítání lidu roku 
1910 uvádí v Raspenavě 348 domů  
s 2080 obyvateli, ve Ferdinandově 66 domů 
se 405 osobami, v Luhu 277 domů se  
1723 lidmi, v Lužci 84 domů s 592 obyvateli 
a v Pekle 76 domů se 369 osobami. Všechny 
se hlásily k německému hovorovému jazyku.

(Podle „Die Gemeinden Raspenau, Mildenau 
und Mildeneichen“ Antona Franze Ressela 
zpracoval Mgr. J.Černý)1

 A to s puškou v ruce. Zdá se vám to divné? 
Jistě, když nevíte jak. V posledních letech 
chodí myslivci v době, kdy dozrává obilí, 
hlídat v noci pole. Tehdy totiž divoká prasata 
dělají na obilí největší škody, protože jim  
v tomto stádiu svého vývoje nejvíce chutná. 
Proto myslivci sedí u lánů s obilím nebo je 
obcházejí a snaží se divočákům zabránit 
vniknutí do obilí. A k tomu právě potřebují  
zbraně. Tato služba zemědělství se našim 
myslivcům daří. Dokazují to významně snížené 
škody oproti době před jejím zavedením.                   

Mgr. J.Černý
člen myslivecké skupiny
Honebního společenstva Raspenava

 Maminky, neváhejte s přihlašováním do 
bezplatného kurzu počítačů. Máte jedinečnou 
příležitost absolvovat kurz, který zvýší Vaši 
kvalifikaci a zároveň Vám pomůže i v osobním 
rozvoji. Kurz startuje v polovině září 2019. 
 Řešíte brzký návrat do práce? Uvažujete  
o podnikání? Nebo hledáte chvíli sama pro 
sebe? V tom případě je naše nabídka určena 
právě pro Vás. Osnova vzdělávacího programu 
je zaměřena na posílení a získání nových 
znalostí nejen z oblasti počítačů. Vyzkoušíte 
si práci s kancelářskými a grafickými programy.
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Myslivci pomáhali zemědělství
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   Kurz osobního rozvoje pro      
     maminky na Liberecku
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    Zažijete psychologické sezení. Naučíte 
se dělat vlastní webové stránky. Zjistíte, jak 
správně nastavit rodinné finance. Zaktualizujete 
svůj životopis a připravíte se na pracovní 
pohovor. Poznáte se s inspirujícími lidmi, 
kteří podpoří vaše sebevědomí. A to se Vám 
hodí jak v pracovním, tak i osobním životě. 
A co s dětmi? I na ty myslíme a víme, že 
spokojená maminka znamená spokojené dítě. 
Během kurzu můžete využít hlídání dětí 
zdarma. Děti stráví společný čas s novými 
kamarády a užijí si spoustu legrace s šikovnými 
chůvičkami. Ukončením kurzu získáte 
certifikáty a nárok na proplacení dalšího 
vzdělávání. 

 Pro bližší informace vyplňte nezávazný 
formulář na www.attavena.cz (Osobní rozvoj 
- Liberec) nebo napište na email zuzana.
heferova@attavena.cz
Kapacita kurzu je omezena, proto neváhejte.

  Drůbež  Červený Hrádek  prodává slepičky typu  Tetra hnědá,  
Dominant  všechny barvy, Green Shell-typu Araukana . Stáří 14 - 19 
týdnů, cena 159 - 209,- Kč/ ks. 
                           
                                Prodej:15. 9., 13. 10.  a  10. 11. 2019   
                           Raspenava  -    u Městs. úřadu  – 15:05 hod.

 Výkup králičích kožek- cena dle poptávky. 

                           Info: Po-Pá 9:00-16:00 hod ,                            
                           tel. 601 576 270, 728 605 840, 
                           www.drubezcervenyhradek.cz 
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                   Reklama
Prodej slepiček
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 30. březen 2019 se stal dalším významným 
mezníkem v životě našeho oddílu stolního 
tenisu. V ten den, k poslednímu mistrovskému 
zápasu divize nastoupilo naše družstvo v 
úvodních čtyřhrách ve složení Miroslav 
Schiller, Josef Čapek, Jiří Sršeň a Vladimír 
Boháč. Věkovým součtem, který činil 293 
roků a 228 dnů, tak tato čtveřice vytvořila 
Český rekord ve stáří hráčů, kteří odehráli 
část mistrovského utkání divize (pátá nejvyšší 
soutěž v ČR) – zapsali oddíl do České knihy 
rekordů.
 Vytvoření českého rekordu pak našim 
stolním tenistům potvrdila Agentura „Dobrý 
den Pelhřimov“. Zápis do knihy rekordů 
sledovalo 25 diváků.

Ing Vladimír Boháč

 Nástup domácích hráčů do úvodních čtyřher, 
zleva: Ing. Jiří Veselka, předseda Krajského 
svazu stolního tenisu v Liberci a rozhodčí  
s mezinárodní licencí,  rozhodčí zápasu Josef 
Čapek, Jiří Sršeň, Miroslav Schiller, Ing. Vladimír 
Boháč, Pavel Lžičař, starosta města

 Nástup domácí týmu do utkání: zleva T. 
Zahradník, T. Prosa, V. Boháč, J. Čapek, M. 
Schiller, J. Sršeň, L. Horák a rozhodčí J. Veselka

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.
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  RASPENAVŠTÍ STOLNÍ        
  TENISTÉ  VYTVOŘILI           

ČESKÝ REKORD
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…kdo přinesl tuto zajímavou, náročnou a na 
pohled velice krásnou hru do Raspenavy, to 
už se nám asi zjistit nepodaří … Takové úvodní 
slovo je na první stránce kroniky oddílu 
stolního tenisu, který letos slaví 55 let od 
svého založení v r. 1964. Co je ale jasné je 
fakt, že u založení oddílu stáli učitelé Vladimír 
a Helena Svobodovi a pak tehdejší mladí 
nadšenci Jirka Sršeň, Karel Boháč, Jan Kábele 
a Otakar Rieger, který pak od samého začátku, 
plných třicet let, byl předsedou oddílu.
 Stolní tenis se začal hrát v Raspenavě  
v tehdejší školní družině (dnes Domov) naproti 
Základní škole, ale poměrně záhy se přestěhoval 
do bývalého starého kina, jehož rekonstrukcí 
vzniklo na tehdejší dobu špičkové mimoškolní 
zařízení – školní klub. 
 Zde ve velkém sále získávali naši hráči 
nejen první zápasové zkušenosti, ale také  
i první velké zápasové skalpy. Tím největším 
bylo bezesporu slavné vítězství Jirky Sršně 
nad bývalým reprezentantem Hylským  
v jubilejní 10. sezoně.
 V roce 1976. stolní tenisté na chvíli vyměnili 
sál školního klubu za velký sál České besedy. 
Zde to ale nebylo ono, zvláště nedělní 
dopolední zápasy po plesech či zábavách 
připomínali jízdu na klouzačce než mistrovské 
utkání.
 V následujícím období si klub získal 
významné postavení nejen v tehdejším 
libereckém okrese, ale postupně se zařadil  
i mezi špičku bývalého Severočeského kraje. 
 Mezi největší úspěchy v tomto čase bylo 
kvalifikování se Čendy Horáka na Mistrovství 
ČR dorostenců v r. 1983 a vítězství Jirky 
Čížkovského na MČR handicapovaných 
stolních tenistů v r. 1987.

 Raspenavský sport, a stolní tenis v to 
počítaje, měl velké štěstí, že tehdejší starosta 
Jaroslav Hudrlík přesvědčil všechny okolo, že 
by bylo dobré ve městě postavit velkou 
tělocvičnu. A protože to v té době jinak nešlo 
– naplánovala se výstavba tělocvičny do Akce 
„Z“ a svépomocí si občané, ale hlavně 
sportovci, začali budovat krásný sportovní 
stánek. Stavba byla zahájena v srpnu  
1977 a po 23 měsících byla tělocvična, sen 
několika sportovních generací v Raspenavě, 
slavnostně otevřena 2. července 1979.  Na její 
slavnostní otevření si stolní tenisté pozvali 
soupeře víc než atraktivního – mistra ČSSR 
a účastníka PMEZ Baník Havířov v čele  
s reprezentantem Zlámalem.
 Stolní tenisté se hned od počátku 
nastěhovali do malé herny, která byla sice 
„vlastní“, ale byla opravdu malinká - a co víc, 
na začátku byla dokonce bez vytápění! A tak 
až za „starostování“ Drahoslava Benky, který 
byl velkým příznivcem stolního tenisu, se 
podařilo v r. 1994 hernu rozšířit tak, že získala, 
byť ty nejmenší, ale konečně regulérní, rozměry 
herny stolního tenisu. 
 V roce 2004 pak došlo k dalšímu zlepšení 
podmínek v tělocvičně a dostavbou tribun  
s potřebným zázemím se pak z tělocvičny 
stala velice kvalitní, a často vyhledávaná, 
sportovní hala, která slouží mj. i stolním 
tenistům pro pořádání turnajů a soustředění. 
 Největší úspěch oddílu byl, paradoxně 
odstartován, největší katastrofou v novodobých 
dějinách Raspenavy – povodněmi 2010. Těsně 
před začátkem sezony byla zničená původní 
mateřská škola, odkud se dálkově vytápěla 
sportovní hala. A tady bych chtěl vzpomenout 
přízně dalšího raspenavského starosty – Pavla 
Lžičaře. Při všech těch obrovských problémech 
se podařilo ještě zajistit vytápění do herny 
stolního tenisu a moci tak odstartovat 
účinkování raspenavských stolních tenistů ve 
3. lize. Do Raspenavy jezdila družstva
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          V RASPENAVĚ 
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opravdu zvučných jmen – Sparta Praha, Elliza 
Praha, Sp. Vrchlabí, Sokol. Hradec Králové, 
FK Kolín. Úspěšné vystupování ve 3. lize 
skončilo po třech sezónách.
 Poslední velký úspěch je spojen s úspěšným 
vystupováním na krajských přeborech v Liberci 
v lednu 2019 Martina Suchánka, v současnosti 
nejlepšího hráč klubu. Umístil se mezi osmi 
nejlepšími hráči, což znamenalo, že poprvé 
v historii klubu si náš hráč vybojoval právo 
účasti na mistrovství České republiky, které 
se konalo ve dnech 1. - 3. března  
2019 v Teplicích.

Ing. Vladimír Boháč

                      Krajská divize
                       skóre body
1. SKST Liberec F           22  19 2 1 0   216:113    62
2. Jiskra Raspenava A      22  13 4 5 0   196:127    52
3. TJ Jiskra Nový Bor A 22  14 0 8 0   165:151    50
4. TJ Sokol Jablonec nad Jizerou A
                                          22  13 1 8 0   187:129    49
5. TJ Bižuterie Jablonec nad Nisou B
                                          22  11 3 8 0   182:141    47
6. Loko Depo Liberec B 22  12 1 9 0   171:157    47
7. TJ Spartak Chrastava A 
                                          22   9 5 8 0   163:155    45
8. SKST Liberec H          22 10 2 9 1   153:165    43
9. SKST Liberec G          22   8 1 13 0   164:181    39
10. TJ Lokomotiva Česká Lípa A
                                          22   6 2 14 0   142:183    36
11. Jiskra Kamenický Šenov A
                                          22   6 1 15 0   110:198    35
12. SKST Cvikov A
                                          22   0 0 22 0    71:220    22

Divize:
Družstvo hrálo od samého začátku o nejvyšší 
umístění – tedy o 1. místo. Ovšem družstvo 
SKST Liberec F bylo v soutěži prakticky  
k neporažení. 
 Naše družstvo nejčastěji  nastupovalo do 
zápasů v základním složení a úspěšnost 
        

jednotlivých hráčů byla následující: Martin 
Suchánek 77,42% (což znamenalo 7. místo  
v pořadí nejúspěšnějších hráčů soutěže), 
Tomáš Zahradník (10. místo – úspěšnost 
72,09 %), Tomáš Prosa (11. místo – 68,89%) 
a Leoš Horák (12. místo – 67,69%). Za tým  
v průběhu soutěže odehráli i několik zápasů 
Jan a Matěj Drechslerové, Jiří Sršeň a Marcel 
Pikous.
               Krajský přebor 1. třídy
                         skóre  body
1. TJ Sokol Turnov A     22  21 1 0 0    219:94     65
2. SKST Liberec J            22  11 3 8 0    179:164     47
3. TJ Sokol Bratříkov A  22 10 3 9 0    170:162     45
4. TJ Jiskra Nový Bor B  22   9 5 8 0    167:173     45
5. TJ Sokol Vesec             22   9 3 10 0    175:171     43
6. SKST Liberec I             22  10  1 11 0    167:172     43
7. TJ Doksy - Mimoň A  22   8  5  9 0    173:179     43
8. TJ Sokol Semily A       22 10  1 11 0    162:180     43
9. TJ Bižuterie Jablonec nad Nisou C
                                           22   8 4 10 0    173:175     42
10. KST Victory Liberec A
                                           22   7 4 11 0    168:189     40
11. Jiskra Raspenava B   22   6 3 13 0    150:195     37
12. Cvikováček Cvikov A
                                          22    6 1 15 0    143:192     35

Krajský přebor 1. třídy:
 Opačné starosti po celou soutěž mělo naše 
B-družstvo, které hrálo o to, aby nezískalo 
„Černého Petra“ – tedy poslední místo 
znamenající sestup. To se nakonec s vypětím 
sil podařilo, hlavně díky novému hráči Tomáši 
Prosovi, který se přestěhoval z Liberce do 
Višňové a přestoupil k nám. 
Základní sestava: 
Tomáš Prosa (84,13% - 4. místo), Marcel 
Pikous (35,19% - 32. místo), Matěj Drechsler  
(32,84% - 34. místo) a Jan Drechsler   
(30,14% - 39. místo). Družstvu občas 
vypomohli Milan Ryšavý, Petr Blažek  a David 
Horák.
             Krajský přebor 2. třídy
                      skóre   body
1. TJ Jiskra Nový Bor C   22  18   1 3  0      201:113   59
2. TJ Sokol Turnov B       22  18   1 3  0     199:120   59
3. TJ Lokomotiva Česká Lípa B
                                            22  17  2 3  0     200:92          58
4. TJ Sokol Nová Ves n. P. A
                                            22  14  2 6  0     194:137   52

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.
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5. SKST Liberec L            22 11 1 10 0 170:155 45
6. TJ Spartak Chrastava B
                                           22 10 0 12 0 161:162 42
7. TJ Bižuterie Jablonec nad Nisou D
                                           22 9 2 11 0 174:162 42
8. Jiskra Raspenava C        22 9 0 13 0 140:186 40
9. SKST Liberec K           22 7 2 13 0 145:179 38
10. TJ Jiskra Tanvald A
                                           22 7 1 14 0 143:190 37
11. TJ Sokol Bratříkov B
                                           22 3 0 19 0 101:206 28
12. SO Slaná u Semil A
                                           22 2 2 18 0 85:211 28

Krajský přebor 2. třídy: 
Družstvo od začátku soutěže hrálo  
„v klidných vodách“ – bez šance na přední 
umístění, ale hlavně bez starostí o sestup. 
Základní sestavu tvořili: Marcel Pikous 
(72,39% - 9. místo), Jiří Sršeň  
( 55,71% - 24. místo), Petr Blažek  
(44,78% - 30. místo) a David Horák  
(14,04% - 41. místo). K několika zápasům pak 
nastoupili Vladimír Boháč, Josef Čapek a 
Miroslav Schiller. 

Ing. Vladimír Boháč

 V sobotu 31. 8. 2019 se v rámci oslav  
55 let organizovaného stolního tenisu  
v Raspenavě, ve sportovní hale,  konal již  
34. ročník turnaje stolních tenistů - Velká 
cena Raspenavy. Turnaj, tak jako každoročně, 
je jednou z posledních prověrek připravenosti 
hráčů na nový soutěžní ročník, který začíná 
již  v polovině září.
 Do raspenavské haly, která mimochodem 
letos slaví 40 let existence (otevřena  
2. července 1979) se sjelo na 40 hráčů  
z Liberce, Ústí n. Labem, České Lípy, Kolína, 
Mladé Boleslavi, Ostravy, kteří byli doplněni 
domácími hráči.

V hlavní soutěži – dvouhře bylo konečné 
pořadí:
1. Pařízek/ SKST Liberec
2.Macela/ AŠ Ml. Boleslav 
3.- 4. Medek a Rosu/ oba SKST Liberec
 V druhé otevřené soutěži pro hráčky  
a hráče hrajících max. KP 2.tř. zvítězil Mareš 
z SKST Liberec před Starým z SKP Ústí n.L.
a na 3.-4. místě se umístili Suja/ Sokol 
Studenec/ a Holubec/ Sokol Vávrovice  
u Ostravy/
 V soutěži čtyřher, která se hrála jako 
otevřená soutěž zvítězila dvojice SKST Liberec 
Medek/ Pařízek, která ve finále porazila 
raspenavsko-ústeckou dvojici Suchánek  
s Luňákem 3:0. 
 Na 3. – 4. místě se umístily dvojice Huk/
Záboj  z SKST Liberec a domácí pár Zahradník 
s Prosa.        

Ing. Vladimír Boháč

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.
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           STOLNÍ TENISTÉ  
měli poslední přípravu v hale
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 V prvním letošním čísle Raspenavského 
zpravodaje jsem Vás informoval o činnosti 
oddílu národní házené v roce 2018. Nyní bych 
Vás chtěl seznámit s tím, jak se družstvům 
oddílu vedlo v jarní části soutěží sezóny 
2018/2019.
 Pět našich družstev bylo zapojeno do 
mistrovských soutěží a jejich hlavním úkolem 
bylo zlepšit či minimálně udržet dosavadní 
postavení v tabulkách po podzimní části 
soutěží. 
 V tomto hodnocení začnu nejdříve 
družstvem mužů, které hrálo II.ligu a po 
podzimu se trčilo na předposledním místě. 
Úkolem samozřejmě bylo zlepšit své postavení 
a udržení se v této soutěži i v příštím soutěžním 
ročníku. Tento úkol se družstvu podařilo 
splnit i když musíme přiznat, že i s trochou 
štěstí. Muži skončili na 9. místě se ziskem  
6 bodů. Je to sice hodně málo, ale k záchraně 
to stačilo. V družstvu se během celé sezóny 
vystřídalo celkem 20 hráčů. Toto číslo je 
poměrně vysoké, ale mnoho hráčů odehrálo 
pouze jedno či dvě utkání, někteří zase nemohli 
nastoupit kvůli zranění, neuvolnění ze 
zaměstnání  a nebo také z důvodu 
disciplinárního trestu. Pouze dva hráči, 
brankař Lukáš Roušar a útočník Josef Málek, 
nastoupili ke všem 20 mistrovským utkáním. 
Nejlepšími střelci družstva pak byli Roman 
Kobera se 108 vstřelenými brankami, dále 
pak Lubomír Dörfl s 91 brankami, Josef Málek 
se 44 brankami a Václav Hodovník, který 
vstřelil 41 branek.
 Ostatní čtyři družstva, která jsme měly  
v soutěžích, hrála oblastní přebor.
 Družstvo žen bylo po podzimní části na 
2.místě a toto umístění si udrželo i po jarní , 

části. Ženy získaly celkem 11 bodů za 5 výher
jednu remízu a šest proher. Děvčatům se více 
dařilo na domácím hřišti, na hřištích soupeřek 
už tak úspěšné nebyly. V družstvu se vystřídalo 
celkem 12 hráček. Nejlepší střelkyní byla 
Tereza Přibová, která zatížila konta soupeřek 
85 brankami. Za ní následovaly Michala 
Přibová s 39 brankami, Markéta Čechová  
s  33 brankami a Lucie Hnyková, která dala 
20 branek.
 Dorostenci byli jediným mládežnickým 
chlapeckým družstvem, který náš oddíl měl 
v soutěži. Po podzimní části bylo družstvo na 
třetím místě, což bylo poměrně zklamáním. 
Družstvo se  ale muselo během soutěže 
vypořádat  nejen se zraněními, ale také  
s nízkým počtem hráčů. I když se jich  
v družstvu vystřídalo celkem 9, všechna utkání 
však hrálo vždy pouze v sedmi hráčích. Na 
výkonnosti se samozřejmě projevila také velmi 
slabá tréninková morálka. Díky tomu, že 
družstvo Baníku Most odstoupilo během jarní 
části ze soutěže, skončili dorostenci nakonec 
na druhém místě ze tří účastníků. Měli jsme 
tedy právo zúčastnit se Poháru ČR, ale tuto 
možnost jsme nevyužili a to hlavně z důvodu 
nízkého počtu hráčů. Nejlepším střelcem 
našeho družstva, ale i celé soutěže, se stal Vít 
Vladár, který vstřelil celkem 83 branek, Karel 
Pilík jich pak dal 72 a Luboš Vondráček 11.
 Starší žákyně se po celou dobu potýkaly 
jednak s malým počtem hráček a ještě k tomu 
s tím, že neměly stálou brankařku. Tento 
problém je hodně limitoval, neboť se na 
brankařském postu musely střídat hráčky, 
které pak chyběly buď v útoku a nebo v obraně. 
Konečné třetí místo bylo za těchto okolností 
maximum, kterého mohlo družstvo dosáhnout. 
V družstvu dostalo během sezóny příležitost 
i několik mladších žákyň a svými výkony 
určitě nezklamaly. Družstvo ve svých  
24 utkáních celkem 11x zvítězilo, 1x remizovalo  

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.
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Oddíl národní házené Jiskra 
Raspenava z.s.
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a 12x prohrálo. Nejlepší střelkyní se již 
tradičně stala Eliška Doubková, která vstřelila 
celkem 143 branek, za ní pak se umístily 
Lucie Líbalová, která vstřelila 76 branek  
a Elén Poncová s  28 brankami.
 Problémy s postem brankařky mělo  
i družstvo mladších žákyň. Trenérky to 
nakonec vyřešily tím, že v brance chytal po 
celou sezonu žák Tomáš Housa. Ten byl dost 
velkou oporou a pomohl družstvu ke 
konečnému třetímu místu. V družstvu se 
během jarní části objevila řada nových hráček, 
které teprve získávaly zkušenosti a měly by 
se pravidelně zapojovat do hry v příští sezóně. 
Toto družstvo sehrálo rovněž 24 mistrovských 
utkání, ve kterých 12x zvítězilo a 12x prohrálo. 
Mezi nejlepší střelkyně patřily Viktorie 
Kasáková, která vstřelila 67 branek, Tereza 
Málková dala 65 branek a Veronika Málková 
pak 39 branek..
 V sobotu 10. srpna 2019 uspořádal náš 
oddíl tradiční turnaj starých gard mužů, 
který byl zároveň 23.ročníkem Memoriálu 
Vladislava Kobery. Obsazení bylo poměrně 
slabé, neboť se turnaje  zúčastnila pouze tři 
družstva – Sokol Dobruška, SG Nové Město 
p/S. a Jiskra Raspenava To však vůbec ničemu 
nevadilo, protože vládla přátelská atmosféra 
a k vidění byla celá řada pěkných kombinací 
a branek. Turnaj byl velmi vyrovnaný a až 
teprve poslední utkání rozhodlo o konečném 
umístění. Vítězem se stalo družstvo Dobrušky, 
druzí skončili staří páni z Raspenavy a třetí 
pak Nové Město. Všechna družstva pak 
obdržela poháry a další ceny za konečné 
umístění.
 Nová sezóna začne pro naše družstva již 
začátkem září. Ve druhé lize bude bojovat  
družstvo mužů a v oblastním přeboru pak 
družstva mladších a starších žákyň. V historii 
našeho oddílu je to snad poprvé, co máme 
v soutěžích tak malý počet družstev. Vloni 
jsme měli ještě dorostence a ženy. Většina

dorostenců již ovšem skončila v této věkové 
kategorii a tak družstvo nemáme a nemáme 
ani družstvo žen, které se potom, co skončilo 
několik hráček s hráčskou kariérou, nebylo 
schopno dát znovu dohromady.
 Mimo nízký počet družstev trápí oddíl  
i další skutečnosti. Hodně závažnou je to, že 
město nebylo zatím schopno dokončit 
slibovanou druhou část tribuny a ochozu. 
Takže u schodiště zeje velká díra, která je 
velmi nebezpečná a tím stále hrozí, že by 
mohlo dojít k nějakému zranění a to zvláště 
u dětí, které tam chodí pravidelně trénovat. 
Ani péče o okolí celého areálu není zrovna 
na potřebné úrovni. Nesmíme však ztrácet 
optimismus. Proto věříme, že se našim 
družstvům bude v jednotlivých soutěžích 
dařit, že se nám už konečně povede přesvědčit 
nějaké chlapce, aby zkusili naší házenou hrát 
a sestavíme tak družstvo mladších žáků a že 
se městu přece jen povede dokončit zbylou 
část tribuny.

Za oddíl národní házené 
Vladislav Kobera, jednatel
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 Zdravotnická záchranná služba Libereckého 
kraje předala do provozu dalších  
45 automatizovaných externích defibrilátorů. 
„Když jsme s projektem, díky kterému je nyní 
AED na 40 místech v Libereckém kraji - u Policie 
ČR, HZS LK i u dobrovolných hasičů – v roce 
2016 začínali, očekávali jsme dvě aktivace do 
měsíce. Po půl roce fungování jich bylo 8. Nyní 
na vybraná místa kraje rozmisťujeme dalších 
40 přístrojů. Krom již zmíněných organizací 
budou AED i na vyhledávaných turistických 
cílech v kraji, například na některých hradech 
a zámcích, “ uvedl ředitel ZZS LK Luděk Kramář. 
 Liberecký kraj na II. fázi projektu poskytl 
v roce 2018 dotaci 3 miliony korun. Díky nim 
bylo zakoupeno 45 nových přístrojů. Peníze 
ale velmi pomohly také k dovybavení 
stávajících hlídek a jednotek dalším materiálem, 
periodicky jsou školeni všichni zapojení first 
respondeři a díky dotaci mohla ZZS LK 
zakoupit lepší resuscitační modely, které 
zkvalitnily výuku. „Systém AED se podle 
všech dostupných statistik osvědčil.  Významně 
tak zvyšujeme šanci na záchranu lidských 
životů v Libereckém kraji,“ řekl hejtman 
Libereckého kraje Martin Půta.
 „Projekt rozšiřování defibrilátorů je výrazně 
úspěšný. Jsem rád, že se externí defibrilátory 
objevují na frekventovaných místech, kde 
mohou přispět k záchraně lidských životů.  
K dispozici jsou například na turisty hojně  
vyhledávaném Ještědu, v obchodních centrech 
i v samotném sídle krajského úřadu,“  zdůraznil 
náměstek hejtmana pro rezort zdravotnictví 

Přemysl Sobotka. „První etapu projektu 
umisťování defibrilátorů Liberecký kraj 
podpořil dvěma miliony, na druhou jsme 
přispěli miliony třemi. Je dobře, že systém 
automatických externích defibrilátorů se  
v Libereckém kraji neustále rozšiřuje. 
Rozmisťování defibrilátorů v terénu je potřebná 
věc. Ukázalo se to mimo jiné před časem, kdy 
díky včasnému zásahu policisté pomocí tohoto 
zařízení zachránili život dvanáctileté dívce  
z Českolipska, “ připomněla náměstkyně 
hejtmana pověřená řízením rezortu ekonomiky, 
správy majetku a informatiky Jitka Volfová.  
 Podle vedoucího projektu AED a vedoucího 
operačního střediska ZZS LK Petra Matějíčky 
operátoři systém AED aktivují v současnosti 
průměrně 16x do měsíce. „Záchranáři v kraji 
provedou přibližně 390 resuscitací, AED je 
aktivováno u každé třetí. Díky jejich rozmístění 
po kraji jsou first respondeři u postižených 
na místě v průměru na místě o 4 minuty dříve 
než záchranná služba,“ upřesnil Kramář.
 Od spuštění projektu v roce 2016 byl systém 
AED aktivován celkem 293x (do května 2019). 
V osmdesáti procentech případů byli first 
respondeři na místě dříve než posádka ZZS. 
Je to zejména díky tomu, že operační střediska 
hasičů i policie berou žádost dispečinku ZZS 
LK o aktivaci AED jako absolutní prioritu. 
„Snaží se nám maximálně vyjít vstříc a za to 
jim moc děkujeme. Stejně jako dobrovolným 
hasičům, jejichž výjezdové časy jsou pro nás 
naprosto neuvěřitelné. I uprostřed noci jsou 
schopni k pacientovi vyrazit mnohdy vlastním 
autem během čtyř minut,“ zdůraznil Matějíčka. 
A jejich aktivita při záchraně životů je podle 
dosavadních ohlasů velmi pozitivně vnímána 
i veřejností. „Jsme rádi, že systém AED, který 
opravdu pomohl zachránit několik životů, 
má stále více aktivních podporovatelů. Do 
projektu se dobrovolně a na své náklady 
zapojují další subjekty, například městské 
policie. Děkujeme“ dodal. 

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
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 Ani systém AED a zkrácení dojezdových 
časů není bohužel všemocné. Několik lidských 
životů díky němu ale určitě zachráněno bylo.  
„I kdyby to byl jeden jediný, dal by úsilí všech 
kolem projektu obrovský smysl,“ uzavřel 
Matějíčka. 

 Krajské ředitelství policie Libereckého 
kraje se v loňském roce zapojilo do nového 
celorepublikového preventivního projektu 
„Zabezpečte se! Chraňte majetek sobě i svým 
sousedům“, na kterém Policie ČR spolupracuje 
s Ministerstvem vnitra ČR.

 Tento projekt byl iniciován potřebou 
informovat veřejnost v nových trendech 
vloupání do obydlí, které se objevily v okolních 
sousedních státech a nově již překročily  
i hranice České republiky.
 Projekt je koncipován jako souhrnné 
opatření o nových účinných způsobech 
ochrany majetku, o technickém a elektronickém 
zabezpečení a jeho vhodné kombinaci. Jeho 
cílem je snížit nápad trestné činnosti  
v případech odcizení např. legálně držených, 
zejména loveckých, střelných zbraní, krádeže 
zahradního vybavení, součástí a doplňků bytů 
a domů, cenností apod.

 Technologický vývoj v oblasti zabezpečení 
domácností jde kupředu, taktéž pachatelé 
využívají nové techniky při vloupání do obydlí. 
Projekt proto reaguje na tento vývoj, a to 
osvětou k této problematice směrem k široké 
veřejnosti, ale také dovnitř Policie ČR 
vzděláváním policistů specializujících se na 

Michael Georgiev
Zdravotnická záchranná služba Libereckého 
kraje
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majetkovou trestnou činnost v nejnovějších 
technologiích zabezpečení majetku.
 Projekt byl oficiálně spuštěn a představen 
veřejnosti na tiskové konferenci konané na 
Policejním prezidiu dne 29.11. 2018.
 Hlavními nástroji projektu jsou mobilní 
aplikace pro občany „Zabezpečte se“ se 
základními informacemi a návody pro 
zabezpečení majetku, dále rozhlasové spoty 
určené do médií, ale i do rozhlasů obcí a měst 
a také videospoty.

 Projekt ukazuje, vysvětluje a doporučuje 
občanům správná a relevantní řešení 
zabezpečení jejich majetku pomocí nezbytného 
základu zabezpečení každého bytu, domu či 
jiného objektu prostřednictvím mechanických 
zábranných systémů.  Zdůrazňuje důležitost 
certifikace  výrobků a služeb. 
 
 Informace jsou občanům k dispozici  
v mobilní aplikaci „Zabezpečte se“ dostupné 
v App Store či na Google Play. Informace, jak 
jí nainstalovat a používat jsou dostupné na 
stránkách www.cmzs.cz.

 Více informací a videospoty k novému 
projektu jsou k dispozici na webových stránkách 
h t t p s : / / w w w . p o l i c i e . c z / c l a n e k / 
novy-preventivni-projekt-na-ochranu-majetku.
 Neměli bychom těmto "nezvaným hostům" 
dávat příliš mnoho šancí. Zároveň buďme 
všímaví nejen ke svému majetku, ale i ke 
svému okolí. 

por. Bc. Vladimíra Šrýtrová
koordinátorka prevence  KŘP Libereckého kraje

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
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   Vážení čtenáři, sestry, bratři, sousedé  
i přátelé. Rádi bychom se s Vámi podělili  
o nejčerstvější dění a zážitky, téměř historického 
významu. Jak již bylo v předešlých zpravodajích, 
plakátcích i na internetu avizováno  
– raspenavský kostel Nanebevzetí Panny Marie 
se stal dějištěm ojedinělé události. V neděli 
18. srpna 2019 se totiž v raspenavském kostele 
sešlo téměř na tři stovky lidí, kteří netrpělivě 
čekali na úder půl jedenácté. Zacinkáním 
zvonku byla zahájena slavná mše svatá  
– průvod ministrantů s jáhnem Michalem 
Olekšákem a kněžími P. Radkem Vašinkem, 
P. Michalem Podzimkem a naším P. Pavlem 
Andršem doprovázeli k oltáři nově 
zrestaurovanou sochu raspenavské Madony 
a koruny, kterou byla později při slavení liturgie 
slavnostně korunována.
  

vedením Rolfa Bartosche a Alexandry 
Dastychové, profesora Jana Royta (prorektor 
Univerzity Karlovy) a hlavně pak restaurátora 
raspenavské Madony – MgA. Vojtěcha 
Vernera. 
 V průběhu slavné mše svaté byla znovu 
požehnána a svěcenou vodou pokropena 
zrestaurovaná soška Panny Marie Raspenavské 
a pak byla korunována. Několikrát během 
mše svaté i během následných přednášek bylo 
zmíněno, o jak ojedinělou událost se jedná. 
Lidé, kteří se této slavnosti účastnili, mohou 
jistě dosvědčit, jaký slavnostní okamžik to 
byl, a věříme, že v každém zanechal 
nezapomenutelnou vzpomínku.
 Po závěrečném požehnání byli všichni 
účastníci, hosté a poutníci pozvány na tradiční 
poutní guláš a poutní pivo z frýdlantského 
pivovaru Albrecht. Při příjemném posezení 
a při tomto poutním obědu uteklo čekání na 
odpolední přednášky.
 Jako první přednášel restaurátor naší 
raspenavské Madony – MgA. Vojtěch Verner. 
Velmi poutavě povídal o jednotlivých fázích 
náročného projektu, který trval poctivých  
9 měsíců (mimochodem byla zmíněna  
i analogie k těhotenství, kdy se po devíti 
měsících jakoby „narodila“ nová socha).  
Z přednášky o restaurování bychom rádi 
zmínili několik faktů a zajímavých informací, 
abychom si s nimi dokázali „naši“ Madonu 
spojit a ne neprávem obdivovali umění stará 
mnohá století, stejně tak jako kumšt dnešních 
vědců a umělců. Podle určitých měřítek byl 
vznik raspenavské Madony datován před rok 
1420. Z dostupných informací a indicií, ale  
i tradice a ústního podání se domníváme, že 
socha prošla požárem nebo byla během druhé 
světové války zakopána do země.
 Pozdějším odkrýváním jednotlivých vrstev 
se restaurátor vydával na cestu staletími. Socha 
byla velmi pravděpodobně jednou nebo 

  V prvních minutách přivítal otec Pavel 
hlavního celebranta – Radka Vašinka, faráře 
z Hrádku nad Nisou (mimochodem 
připutujícího pěšky se skupinou poutníků), 
koncelebranta P. Michala Podzimka (pedagoga 
TUL), vzácné hosty – Martina Půtu (hejtman 
libereckého kraje), Dana Ramzera (starostu 
Frýdlantu v Čechách), Pavla Lžičaře (našeho 
raspenavského starostu), sbory z Hrádku nad 
Nisou a od sv. Antonína Paduánského pod 

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
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Okénko raspenavské farnosti
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dvakrát přemalována. Zásadními změnami 
prošla socha, když jí byla odřezána rouška 
(nejspíše za husitských válek) a i vrchní část 
hlavy, což dosvědčuje, že socha byla 
korunována. Fáze sbírání informací  
o jednotlivých vrstvách, fragmentech, ale  
i o fyzických změnách trvala téměř 3 měsíce 
a byla prováděna nejvýše odborným způsobem. 
Soška raspenavské Madony prošla CT i RTG 
analýzou. Výsledky těchto analýz pomáhaly 
restaurátorovi určit místa, odkud bude odebírat 
vzorky, vzhled a hloubky vrstev, spojení  
a zpevnění hřebíky, apod.

vrstvy ostatní.
Po sejmutí všech vrstev se potvrdily  
i rozdíly na soše malého Ježíška, který měl 
dodělávanou (zřejmě ulomenou) ruku i nohu 
v nepřirozené pozici. Naštěstí se na originále 
zachoval otisk, podle kterého mohla být 
věrohodně zrestaurována. Technologií úprav, 
kdy byla socha opravována a zalévána 
„naležato“ došlo i ke změnám výrazu jak 
samotné Madony, tak i Ježíška, tím jak se 
detaily mimiky a záhybů přirozeným 
působením gravitace zalily.
 S takovouto sochou – odstrojenou  
a odhalenou až na originální vrstvy se ale 
pracovalo dále, nyní musel restaurátor  
k doplnění větších či menších celků a detailů 
prostudovat a nafotit sochy ze stejného období, 
tak aby byla zachována řezbářova ruka  
a s největším respektem byla dotvořena podoba 
blížící původnímu originálu. Dalším velkým 
úkolem bylo vyhledat správnou korunku a to 
tak, aby přirozeně napojovala, respektovala 
styl autora a poznatky o sochách vzniklých  
v podobně době.

 Další analýzou byla např. UV fotografie, 
ze které se dospělo k poznání, jaké vosky, 
pigmenty byly naneseny a přibližná datace, 
kdy byla daná vrstva malována. 
 Vzorky k posouzení a identifikaci 
jednotlivých vrstev byly vskutku miniaturní 
(1x1mm) a restaurátor za pomoci kolegů  
a identifikoval jednotlivé vrstvy. Nakonec 
zjistil, že se jedná celkem o 8 vrstev, které 
musí být co nejšetrněji sejmuty tak, aby 
nedošlo k poškození originálu. Pro sejmutí 
jednotlivých vrstev je nutné vyzkoušet 
vhodnou směs rozpouštědel – musí rozpustit 
odstraňovanou vrstvu, nesmí však poškodit     Raspenavská Madona s korunkou  
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 Nakonec byl zvolen červený podklad, který 
je zakryt plátkovými kovy zlatem a stříbrem. 
Restaurátor přirovnává: „Na celé Madoně je 
spotřebováno zlata jako ze tří prstýnků, tak 
tenké vrstvy byly nanášeny.“ Na závěr pak 
byla socha domalována (např. jen obličej 
čtyřikrát, aby byl dokonalý a přirozený)  
a zalakována. Samotná korunka pak zaměstnala 
restaurátora na dobrých 14 dní.
 Vzniklé dílo, nevšední a úžasné je k vidění 
v raspenavském kostele. A jak poznamenal 
otec Pavel na závěr přednášky - mohlo být 
uskutečněno jen díky příspěvkům farníků  
a přátel.
 Děkujeme všem, kteří se na nevšední 
události podíleli, nebo přišli – jako poutníci 
nebo návštěvníci. V „malé“ Raspenavě se 
podařila velká věc, zcela nevídaná a věříme, 
že k radosti a dobru všem lidem.

Přednáška prof. Jana Royta, prorektora UK  
a Vojtěcha Vernera v Betánii

 Dění ve farnosti můžete sledovat  
i prostřednictvím internetu:
WEB: http://farnosthejnice.cz 
FACEBOOK: http://www.facebook.com/Raspenava
   
Autor článku: Ing. Rostislav Dvořák

 Noc kostelů 2019 v Raspenavě se vydařila. 
Koncert Tomáše Najbrta, multiinstrumentalisty, 
oslovil širokou raspenavskou veřejnost. Do 
Raspenavy zavítali i lidé z okolních měst. 
Tomáš zaujal návštěvníky nejen svou hudbou 
a zpěvem ale i svými znalostmi z dávné historie 
křesťanství v Českých zemích. Návštěvníkům 
vyprávěl také příběhy, pojící se k historii dávno 
zapomenutých hudebních nástrojů, které  
s sebou do Raspenavy přivezl. Zazněly zde 
písně lidové i duchovní, úsměvné i vedoucí  
k zamyšlení nad smyslem lidského života. 
 Po koncertu se ujal slova pan farář Pavel 
Andrš, který pro zájemce připravil prohlídku 
kostela. Přítomní se dozvěděli o historii kostela 
i nejnovější zprávy o vzácné raspenavské 
Madoně (socha je v procesu náročného 
restaurování na AVU). Zajímavá byla  
i prohlídka nových varhan, které, zásluhou 
Pavla Andrše, budou zanedlouho moci opět 
znít ve své plné síle. Noc kostelů v Raspenavě 
pak ukončil Pavel Andrš hrou na tyto varhany. 
Hudba J. S. Bacha tak byla krásnou tečkou 
celého programu. 

Libuše Lžičařová

ZKONTROLUJTE STRÁNKU V NÁHLEDU!
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OHLÉDNUTÍ ZA LETOŠNÍ 
NOCÍ KOSTELŮ 24. 5. 2019
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Diakonie Broumov,  
sociální družstvo 

 
  Více na  www: diakoniebroumov.cz, www.facebook.com/broumovdiakonie 

 
Seznam věcí, které můžete dát do sbírek 

 
 Veškeré letní a zimní oblečení (dámské, pánské, dětské) 

 Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony  

 Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek) 

 Domácí potřeby (nádobí bílé i černé, skleničky) zabalené v krabici  

 Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky, peří 

 Obuv – nepoškozená a v párech (svázaných gumičkou) 

 Kabelky, batohy, drobné předměty z domácnosti 

 Hračky – nepoškozené a kompletní, také plyšové 

 Menší elektrospotřebiče – mohou být i nefunkční 

 Knihy, časopisy 

 
 

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME: 
 ledničky, televize, počítače, matrace, koberce – z ekologických důvodů 
 nábytek 
 znečištěný a vlhký textil 

 
Sbírka se uskuteční : 

 

               dne:  22. 10. 2019 – od 15:00 – 16:00 hodin             
                      23. 10. 2019 – od 17:00 – 18:00 hodin 

 místo: Městský úřad Raspenava – vjezd vedle hřbitovní brány do 
                       prostoru za budovu úřad 
 
                        
                     (Bližší informace Vám rádi sdělíme na telef: 
                     p. Lipenská 482 360 431, p. Mičunovičová 482 360 447) 
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 Při Městském úřadu v Raspenavě 
dlouhodobě pracuje Klub důchodců, který 
vyvíjí zájmové činnosti.
1. Každý týden ve čtvrtek se setkáváme ve 
13:00 hodin v klubovně na MěÚ, kde se mezi 
sebou pobavíme při malém občerstvení.
2. Další činnost. První čtvrtek v měsíci od 
15:00 hodin setkání v restauraci U Rytíře.  
K poslechu a tanci hraje živá hudba.
3. Klub důchodců organizuje zájezdy, jednak 
do divadla v Liberci a Prahy. Dále organizuje 
poznávací zájezdy. V letošním roce byl úspěšný 
zájezd do Janských Lázní, kde jsme navštívili 
Stezku korunami stromů v  Krkonoších. Po 
prohlídce bezbariérové stezky následoval 
chutný oběd v místní restauraci. Pak jsme 
odjeli na prohlídku Janských Lázní. Zájezd 
byl ukončen prohlídkou a návštěvou pivovaru 
Trautenberk v Malé Úpě. Všichni účastníci 
byli nadšeni programem celého zájezdu.
 Klub důchodců uvítá další aktivní nové 
členy.

Klub důchodců

Stává se již tradicí, že na první adventní neděli 
se raspenavský kostel rozezní nádhernými 
vánočními melodiemi. A ne jinak tomu bude 
i letos.
 Opět po roce, v neděli 1. prosince  
2019 od 15:00 hodin, bude letošní adventní 
čas v Raspenavě symbolicky odstartován  
v kostele Nanebevzetí Panny Marie  

vystoupením špičkových umělců Divadla
Františka Xavera Šaldy z Liberce.
 Návštěvníci této kulturní akce si budou 
moci opět vyslechnout vánoční písně v podání 
sólistky opery DFXŠ, držitelky liberecké Thálie 
za r. 2018, paní Věry Poláchové -  Kavanové, 
kterou bude doprovázet Jiří Horčička.  
V programu adventního koncertu dále vystoupí 
Smyčcové kvarteto koncertních mistrů z DFXŠ 
Liberec, pod vedením Ištvána Matejči. 
 Program adventního koncertu doplní 
vystoupení dětí zdejší mateřské školy pod 
vedením Zdeňky Machové za kytarového 
doprovodu Hany Krúpové. Můžeme se těšit 
na jejich určitě velice dojemné vystoupení.
 I pro letošní rok je připravená další novinka 
– v koncertu vystoupí i trumpetista orchestru 
DFXŠ Pavel Jeníček.
 A jedna organizační věc na závěr: po 
zkušenostech z předchozích dvou koncertů 
jsme se domluvili s účinkujícími, že celková 
doba koncertu nepřesáhne jednu hodinu  
- delší pobyt v chladném kostele pak již není 
úplně příjemný.
 Velice srdečně vás zvu na skvělý a hluboký 
kulturní zážitek.
 Po skončení koncertu bude od 17:00 hodin 
v prostorách u hasičské zbrojnice probíhat 
další kulturní program spojený s rozsvěcením 
vánočního stromu.  

Za pořadatele: Ing. Vladimír Boháč,  
hlavní organizátor akce
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Obsah stránky se může lišit. V tisku bude rozložení stránky stejné jako v náhledu.

Kvalita zobrazení náhledu je z důvodů rychlosti záměrně snížena. Tisk bude v plné kvalitě.

Klub důchodců Raspenava

ADVENTNÍ KONCERT V 
RASPENAVSKÉM KOSTELE 

OPĚT BUDE
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